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Zamyšlení 
Milí rodiče a příznivci školy, 
dovolujeme si vás všechny srdečně pozvat na zajímavé akce připravované a pořádané v předvánočním čase 
naší školou:  
 

1.) 27.11. 2009 v 17.00 hod.  
proběhne přímo v budově školy pro návštěvníky z řad dospělých i všech dětí od nejmenších po ty největší 
STRAŠIDELNÁ ŠKOLA, kterou si pro vás připravili zejména žáci 9.r. Určitě přijďte, nebudeme se jen bát, 
ale budeme se i bavit!  
 

2.) 12.12.2009 se koná v hotelu GAME v Klenčí MIKULÁŠSKÁ DISKOTÉKA, kterou pořádá ŽÁKOV-
SKÁ RADA. Zahájení ve 13.30 hod. odpoledne.    
 

3.) 29.11.2009 od 16.00 hod. zahajujeme ADVENT tradičním průvodem lampiónů a programem, který jsme 
pro vás připravili před INFO Poběžovice, pokud bude zajištěno ozvučení, aby měl náš program smysl. Před-
staví se vám kroužek dramatický, flétničky a sbor Červánek.   
 

4.) 4.12.2009  zavítá do školy Mikuláš s čerty a navštíví zejména ty nejmenší. Pro nás všechny máme pak 
k Mikuláši nadílku a ještě filmové představení.  
 

5.) URČITĚ SI NENECHTE UJÍT  „Vánoční jarmark“, který proběhne ve škole po celý den v úterý 
8.12.2009! Ve dvou třídách 2. patra školní budovy  budete mít možnost zakoupit si adventní a vánoční 
dekoraci, ochutnat cukroví a hlavně – podpořit snahu našich dětí! Při té příležitosti můžete navštívit i 
ostatní třídy.    
 

6.) 13.12.2009 zavítejte společně s námi odpoledne do kina, kde předvedeme novou divadelní hru 
(překvapení) a kde zazpívá i náš pěvecký sbor Červánek. Jsme hosty koncertu skupiny „Vysoká tráva“ z H. 
Týna, která vás chce v čase předvánočním také trochu jinak naladit. 
 

Milí přátelé školy, vážení spoluobčané, věříme, že vám všem život naší školy není lhostejný, a proto si z naší 
nabídky určitě něco vyberete a přijdete mezi nás. Těšíme se a děkujeme za přízeň. 
                                                                                       Jménem všech učitelů a žáků M. Šebestová 

Pozvánka na předvánoční akce ZŠ Poběžovice 
Listopad - krásná českoslo-
vanská složenina! Nomen 
omen... Listí padá... I když le-
tos modré nebe a teploměr se 
nechtějí jaksi přizpůsobit sta-
rým časům o studeném a vlh-
kém podzimu. Jenže vedle pří-
rody jsou tu ještě lidé, kteří ta-
ké svojí činností naplňují čas, 
a to i ten poběžovický. A tady 
mi napadají i rčení, která si 
Božena Němcová vypůjčila z 
lidové slovesnosti do své slav-
né Babičky: není člověk ten, 
aby se zalíbil lidem všem, či 
tvářka bývá mnohdy lhářka. 
To první platí o kritice, která 
postihuje (nejen) činnost po-
běžovického zastupitelstva a 
také tzv. sametovou revoluci z 
roku 1989 a hlavně její sou-
časnou interpretaci - dříve se 
lidem vnucovalo, jak je dobré 
budovat socialismus, dnes - 
jak záslužná byla ona další re-
voluce. A závěr? "Každý pří-
slušník většiny si obdělává 
svoji zahradu" - a to jak za so-
cialismu, tak i v současné de-
mokracii. Ale přece jen! Ně-
kdo musí nastavit svoji tvář, 
někdo se musí postavit zlu, 
které sužuje i tu mlčící větši-
nu. A ten někdo byli ti, kteří 
jednak vše nenápadně připra-
vovali, ale kteří byli i na Ná-
rodní třídě v Praze 17.11. 
1989. To platí v horní rovině, 
a v té obecní? Za dvacet let v 
Poběžovicích byla vybudová-
na kanalizace - byť má své 
chyby, silniční přeložka a prů-
myslová zóna, jakžtakž oživl 
zámek - snad naše vnoučata se 
dočkají, že např. v obytné čás-
ti bude domov důchodců a v té 
historické alespoň minimuze-
um... A ještě by se našlo i lec-
cos. Není člověk ten... to platí 
především o všech, kteří nesou 
svoji kůži na trh, tedy hlavně o 
starostovi a dalších zástupcích 
města. Nejsou to spasitelé ani 
kouzelníci. A to, že tvářka bý-
vá mnohdy lhářka? I to platí 
mimo jiné o těch, kteří se dali 
zvolit a nesli svoji kůži na trh. 
Někdy je opravdu těžké - 
zvláště v současné "demokra-
cii", zda je možné držet se 
svého názoru zda či spoléhat 
na různé "výše postavené oso-
by", jako tomu bylo před dva-
ceti lety. Možná by bylo dob-

Historie měšťanského domu  
č.p. 50 v Poběžovicích. 

Byly doby (asi mi tenkrát bylo 
14), kdy tam chodily ženy ke 
kadeřníkovi a muži k holiči - 
snad už k "Oldovi". Tedy ještě v 

době "komunálu." Dnes 
jsou v domě tzv. startovací 
byty a může tam být třeba i 
švec - pardon: opravna obu-
vi či jiná drobná provozov-
na. A díky fasádě je to je-
den z domů, kterým se měs-
to Poběžovice může chlubit. 
Spojila se tu historie s prak-
tickým využitím. Zásluhu o 
to má mimo jiné i bývalý 
senátor Petr Smutný, který 
dokázal pomoci k záchraně 
objektu už v roce 2005,
hlavně co do získání peněž-

ních prostředků, ale i jiní 
"obětavci", např. Ing Jindřich 
Kohout. Investorem stavby bylo 
město Poběžovice a generálním 
dodavatelem STAFIKO stav. 
s.r.o., Domažlice. Původně měl 

dům barokně klasicistní podobu. 
Vyhořel v roce 1874 a opraven 
a dostavěn byl v roce 1888. V 
50. letech 20 století tu byl MNV 
(možná by tu byla i dnes lepší 
radnice - alespoň vzhledem ke 
stavu fasády současného měst-
ského úřadu). Doufejme, že ko-
hout, kterého má STAFIKO ve 
svém logu zakokrhá na lepší ča-
sy i celým Poběžovicím a že ná-
jemníci si budou svých sice ma-
lých, leč velice účelných, byteč-
ků stále vážit a že i celý dům 
včetně fasády zůstane jednou z 
ozdob Poběžovic alespoň tak 
dlouho, jak byl dáván "do po-
řádku" (2003 - 2009) či ještě lé-
pe - jak tu stojí. A mimo jiné, je 
to i hezký dárek, které si město 
dalo k svému 650. výročí.      
                                              MŠ 

Historický dům čp. 50 po rekonstrukci 

29.11. PRŮVOD SVĚTEL A 
VANOČNÍ STROM - 16,00 
hod. sraz účastníků u horní čás-
ti parku; 16,30 hod. - kulturní 
vystoupení na nádvoří MKIS; 
17,30 hod. - rozsvícení vánoč-
ního stromu. 
4.12. JULIE A JULIA filmo-
vé představení v kině od 19,30 
hod. 
6.12. MIKULÁŠSKÁ NA-
DÍLKA 
od 17,00 hod. na nádvoří 

MKIS. 

11.12. AŤ ŽIJÍ RYTÍŘI fil-
mové představení v kině od 
19,30 hod. 
13.12. ADVENTNÍ VEČER v 
kinosálu od 17,00 hod. - Vyso-
ká tráva, Červánek, dramat. 
klub při ZŠ Poběžovice a vo-
kální sbor Singtet. 
18.12. JAK ULOVIT MILI-
ARDÁŘE - filmové přestavení 
v kině od 19,30 hod. 
20.12. 2 BOBULE - filmové 
představení od 19,30 hod. 

Vánoce 2009 v Poběžovicích 
Pozvánka  

na  autogramiádu 
Ivana Vičara, autora knihy „O 
krásné panně Juliáně aneb 
báchorky a pověsti Českého 
Lesa.“ 
Uskuteční se  10.12.2009 od 
18,00 hodin v salonku hotelu 
Hubertus v Poběžovicích. Ná-
vštěvníci budou mít možnost 
zakoupit knihu s vánoční sle-
vou a další publikace autora. 
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 ré, alespoň umět rozlišit pod-
statné od nepodstatného a třeba 
jenom v zastupitelstvu či v radě 
se postavit jednoznačně na tu či 
onu stranu a dát to veřejně naje-
vo, třeba i tím, že na vlastní ri-
ziko podpořím akci, kterou mi 
skeptici třeba v zastupitelstvu 
neschválí. A to s vírou, že když 
věc nepřinese užitek okamžitě, 
může alespoň průběžně repre-
zentovat město - byť v rámci je-
ho 650. výročí písemného zvi-
ditelnění na mapě Čech. I když 
přece jenom nakonec - není ni-
kde pochybení jenom na jedné 
straně - konsenzus či asertivita 
vyžaduje někdy skutečné sebe-
zapření. Bohužel, když k tomu 
nedojde, je to často na škodu 
pro obě strany.  

Marie Špačková 

Výběr z usnesení z 69. jednání RM Poběžovice, ze dne 5.11.2009 
♣ RM přidělila nájemní byty v rekonstruovaném domě na nám. Míru čp. 50 těmto žadatelům:  

a) byt č.1 o výměře 23,96 m2 Tomáši Kubíkovi, Zahradní 226, Poběžovice,  
b) byt č. 2, o výměře 34,39 m2 Petře Hogerové, Rybník 15,  
c) byt č. 3 o výměře 22,95 m2 Josefu Trpákovi, Drahotínská 80, Poběžovice,  
d) byt č. 4 o výměře 30,11 m2 Janě Billé, Mariánská 89, Poběžovice 
e) byt č. 5 o výměře 35,44 m2 Thuang Khuongovi, Bor u Tachova 
f) byt č. 6 o výměře 34,90 m2 Janě Kováčové, Slovanská 183, Poběžovice 
g) byt č. 7 o výměře 24,43 m2 Robertu Žaloudkovi, Budovatelů 388, Poběžovice 
h) byt č. 8 o výměře 31,10 m2 Petře Vokounové, Budovatelů 382, Poběžovice 

               s tím, že nájemní smlouvy budou uzavřeny od 20.11.2009. 
♣ RM rozhodla o finanční kompenzaci ve výši odpovídající 1/3 nájemného po dobu 6 měsíců pro Vladimíra Rozhona, 

Pohraniční stráže 116, jako odškodnění za opakované vytopení nájemního bytu vlivem nevhodného technického řešení 
otopné soustavy. 

♣ RM souhlasí s prominutím poplatku za likvidaci komunálního odpadu za rok 2009 pro Ondřeje Bufku, nám. Míru 8, 
Poběžovice, který se v průběhu celého roku zdržuje zahraničí. 

♣ RM stanovila cenu za pronájem hrobového místa na městském hřbitově v Poběžovicích, na 5.-Kč/m2 a to s účinností 
od 1.1.2010. 

♣ RM nesouhlasí s převodem nájemních práv k části pozemku p.č. 84/2 v k.ú. Poběžovice z nájemce Romana Andrleho 
na Marii Havlíkovou s tím, že nájemní vztah je třeba ukončit a RM následně rozhodne o novém nájemci na základě 
přijatých žádostí. 

♣ RM souhlasí s provedením stavby Oprava chodníku při silnici II/195 v Poběžovicích. 
♣ RM bere na vědomí usnesení Nejvyššího soudu ČR, kterým se zamítá dovolání DSP Domažlický stavební podnik s.r.

o., v kauze žaloby proti městu Poběžovice, ve výši částky 453 979,96 Kč a vrácení zbytku žaloby ve výši 261 981,06 
Kč k dalšímu řízení Okresnímu soudu v Domažlicích, které se koná 12.11.2009. 

♣ RM nesouhlasí s úhradou nákladů na opravu kanalizační přípojky u domu čp. 288 ve Vranovské ulici, protože původní 
práce provedli pracovníci Služeb města Poběžovice v souladu s objednávkou vlastníka, o druhém svodu z objektu do 
septiku nebyli vlastníkem informováni a souhlasí s provedením opravy - připojením druhého svodu z objektu s tím, že 
budou vlastníku účtovány pouze režijní náklady stavby. 

♣ RM bere na vědomí informaci o připravených rozpočtových opatřeních č. 08/2009 a ukládá starostovi je předložit k 
projednání ZM. 

♣ RM doporučuje ZM projednat doplnění návrhu změny Územního plánu sídelního útvaru Poběžovice č. 3 o rozšíření 
pozemků k zemědělskému a energetickému využití p.č. 677/1, 678/1, 678/2, 678/4, 678/5 v k.ú. Poběžovice, které jsou 
ve vlastnictví Druhé Poběžovické, a.s., Vranovská 142, Poběžovice. 

♣ RM nesouhlasí s pronájmem pozemku na bývalé skládce odpadů u Sedlece pro podnikatelské účely, jak o něj požádal 
p. Michal Foist, Lidická 263, Horšovský Týn. 

♣ RM souhlasí na základě žádosti pí. Aleny Dvořákové, Augustinova 305, Poběžovice, s dočasným uložením stavebního 
materiálu na chodníku před domem čp. 305 v Augustinově ulici, v trvání do konce měsíce listopadu 2009 a v souladu s 
čl. 39 obecně závazné vyhlášky č. 05/04 o místních poplatcích, promíjí poplatek za toto užití městského pozemku. 

♣ RM nesouhlasí s uzavřením pracovního poměru s p. Josefem Pavlíkem ml., Budovatelů 381, Poběžovice ve Službách 
města Poběžovice. 

♣ RM nesouhlasí s pronájem části nebytových prostor v budově MěÚ Poběžovice (bývalý Barták shop), p. Markovi 
Dolejšovi pro zřízení kanceláře pobočky O2. 

♣ RM na základě vyjádření MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí nesouhlasí s pokácením vzrostlé 
jedle u domu čp. 20 v Augustinově ulici a ukládá referentovi uvedeného odboru zajistit odborný posudek možnosti 
provedení prořezávky spodních pater stromu, které by nenarušilo zdravotní stav a stabilitu stromu. 

♣ RM bere na vědomí žádost manželů Anny a Oldřicha Motyčkových, Šitboř 38, Poběžovice o výměnu starého dřevěné-
ho sloupu elektrického vedení, který je před domem žadatelů, je v horní části dutý, sídlí v něm ptáci, jeho stav se rych-
le zhoršuje a ukládá tajemníkovi odeslat písemnou žádost vlastníku zařízení o provedení výměny. 

♣ RM bere na vědomí: 
a) žádost o změnu ve využití pozemku, podanou pí. Petrou Škampovou, Nová Ves 25, H. Týn, Annou Svánovskou, 
Tylova 281, Domažlice, Pavlem Neumaierem, Klenčí p.Č. 11, spočívající v zahrnutí nově vzniklé parcely č. 368/3 v k.
ú. Poběžovice do zastavitelného území města s tím, že požadavek bude řešen v rámci připravovaného nového Územní-
ho plánu SÚ Poběžovice. 
b) rozhodnutí KÚ PK, odboru dopravy a silničního hospodářství, kterým se zařazuje komunikace v Mariánské ulici v 
Poběžovicích do kategorie II. třídy a zároveň z této třídy vyřazuje komunikaci v části Šandovy ulice a nám. Míru a 
zařazuje ji do kategorie III. třídy, čímž legislativně došlo ke směně obou komunikací mezi městem a Plzeňským kra-
jem. 
c) rozhodnutí MěÚ Domažlice, odboru dopravy, kterým se povoluje LB Minerals, s.r.o., 330 12  Horní Bříza čp. 431, 
zřízení sjezdu ze silnice II/196, úprava stávajícího sjezdu z komunikace a zrušení sjezdu k bývalému rodinnému domu, 
vše v k.ú. Poběžovice. 
d) rozhodnutí MěÚ Domažlice, odboru dopravy, kterým se povoluje LB Minerals, s.r.o., 330 12  Horní Bříza čp. 431, 
provádění stavby panelové cesty a zpevněné plochy v silničním ochranném pásmu silnice II/196 v Poběžovicích. 
e) rozhodnutí MěÚ Domažlice, odboru dopravy, kterým se povoluje firmě Silnice Horšovský Týn, a.s., úplná uzavírka 
provozu na silnici II/195 v délce 20 km v k.ú. Postřekov a Nový Kramolín za účelem provádění stavby mostu ev. č. 
195-016 v termínu od 21.10.2009 do 21.11.2009. 
f) rozhodnutí Ministerstva kultury ČR, který se poskytuje Městu Poběžovice účelový finanční příspěvek ve výši 
200.000.-Kč na dokončení obnovy fasády - opravu omítek, fasádní nátěr, klempířské konstrukce, truhlářské konstruk-
ce a další související práce na rekonstruovaném domě čp. 50, nám Míru v Poběžovicích. 
g) zápis z jednání ve věci smluvního dokončení převodu pozemků dotčených stavbou přeložky komunikace II/196 z 
vlastnictví Římskokatolické farnosti Poběžovice do vlastnictví města Poběžovice, které proběhlo 7.10.2009 mezi Dr. J. 
Klailem a starostou města. 
h) informaci o poškození části komunikace mezi Poběžovice a novou okružní křižovatkou směrem na Otov, která je 
vlivem používání těžkou technikou v tak špatném stavu, že ji město do svého vlastnictví bez opravy nepřevezme. 
i) výroční zprávu o činnosti Základní školy v Poběžovicích za rok 2008/2009. 
j) písemnou žádost města směrovanou FÚ v Domažlicích o posečkání platby odvodu a platby penále za porušení roz-
počtové kázně do 15.12.2009. 
k) informaci FÚ v Domažlicích o prodloužení termínu nabytí platnosti OZV, kterými se mění koeficient daní z nemo-
vitostí do 30.11.2009 do kdy má město možnost se rozhodnout, jak v této kauze postupovat po schválených protikrizo-
vých opatřeních. 
l) územní souhlas MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, se záměrem stavby telefonní přípojky pro 
rodinný dům v Šandově ulici čp. 274, v délce cca 1 m. 
m) rozhodnutí MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, kterým se povoluje pokácení jedné jedle o 
obvodu kmene ve výšce 130 cm nad zemí 95 cm u domu čp. 181 v Dobrohostově ulici v Poběžovicích, o které požádal 
vlastník uvedené nemovitosti p. Vladimír Kuželka. 
n) rozhodnutí MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, kterým se povoluje LB Minerals, s.r.o., 330 12  
Horní Bříza 431, pokácení celkem 23 stromů a křoviny pro rozšíření manipulační plochy na pozemku p.č. 635 v k.ú. 
Poběžovice. 
o) územní souhlas MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, se záměrem zřízení zastřešeného parkova-
cího stání 5x5 m manželům Radce a Radkovi Chlubnovým, Zámělič čp. 7, Poběžovice na pozemku p.č. st. 47 v k.ú. 
Zámělič. 
p) rozhodnutí MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, kterým se povoluje manželům Janě a Mirosla-
vu Fišerovým, Slovanská 24, Poběžovice odstranění stavby rodinného domu čp. 26 na pozemku p.č. st. 270 v k.ú. 
Poběžovice. 

♣ RM souhlasí s bezúplatným převodem vozidla Škoda Fabia Combi z HZS Plzeň, pro potřeby JPO II Poběžovice, ná-
hradou za dosud užívané zásahové vozidlo Tatra 613, které bude poskytnuto hasičskému muzeu v Postřekově. 

♣ RM souhlasí s úhradou materiálu na opravu střechy dřevníku při Kulturním zařízení v Šitboři, ve výši 5.411.-Kč s tím, 
že opravné práce provedou občané obce zdarma. 

♣ RM posoudila stav dopravního značení na budované přeložce komunikace II/196 a žádá o jeho revizi, protože součas-
ný stav nerespektuje dopravní situaci ve městě, čímž vybudovaná přeložka komunikace pozbývá smyslu a pověřuje 
starostu vedením jednání o příslušných změnách. 

♣ RM schvaluje organizační zabezpečení řádné inventarizace městského majetku k 31.12.2009. 

Těsně před dokončením se na-
chází nejnákladnější akce po-
sledních desetiletí v našem měs-
tě - Přeložka komunikace II/196 
v Poběžovicích. 
Na její finální podobě se podílí 
rovněž pracovníci Služeb města 
Poběžovice, kteří formou subdo-
dávky provádějí zahradnické 
úpravy okružních křižovatek, 
které osázeli stovkami poléha-
vých keřů a zasypali mulčovací 
drtí. 

V současné době pokračují vý-
sadbou listnatých stromů podél 
celé přeložky a vzhledem k na-
moklému terénu to není vůbec 
práce jednoduchá a snadná. 

Pracovníci rovněž oseli celý do-
sud urovnaný násep podél valu 
travním porostem a pokud se 
jim podaří celou smluvně uza-
vřenou akci včas a v potřebné 
kvalitě dokončit, přinese to 
městské kase asi 800 tisíc korun 
čistého zisku. A to by určitě za 
všechny starosti se sháněním a 
výrobou materiálu, či opravdu 
vysoké pracovní úsilí pracovní-
ků služeb stálo. 

   

Pohledy   

 
 

nazpátek 
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Děkujeme za optání, „docela“ 
dobře.  Proč docela?  Protože jsou 
věci, které nám trochu chybí, ale 
vezmeme to hezky od začátku.  
Od 1. 7. 2009 jsme zahájili re-
konstrukci budovy v Mnichově. 
Od prvního týdne prázdnin začali 
zaměstnanci školky, kteří zrovna 
nepracovali u dětí, s úklidem. 
S tím nám ochotně pomáhali za-
městnanci obecního úřadu Mni-
chov, kteří dům vyklidili od ne-

potřebného nábytku, 

starých koberců, lina, a podobně. 
Začátky byly náročné, jen vyčistit 
dům kde více než 10 let zimovalo 
několik druhů hmyzu tak, aby-
chom vůbec mohli začít pracovat, 
nás stálo dost velké úsilí. Pak na 
zaměstnance školky čekalo brou-
šení a natírání oken a rámů.  To 
už jsme nastoupili v plném počtu, 
jelikož provoz školky v Poběžo-
vicích byl na dobu 7 týdnů úplně 
uzavřen. S námi nastoupily služ-
by města Poběžovice, instalatéři, 

elektrikáři, zedníci, kterým patří 
náš velký dík, protože svou práci 
odvedli v šibeničně krátké době, 
a nastoupili téměř okamžitě. Bez 
jejich ochoty a pracovního nasa-
zení, by nebylo možné za 9 týdnů 
prázdnin školku otevřít. Služby 
města provedly veškeré bourací 
práce, především v přízemí, kde 
bylo nutné do výšky 1 metru oko-
pat téměř všechny obvodové zdi 
až na cihly a znovu vše opravit, 
vybourávání některých příček a 
parapetů a osazení nových, úpra-
va všech dveří pro zvýšení jejich 
požární odolnosti, úprava požár-
ního zavírání na dveřích a vybou-
rání východu pro požární únikové 
schodiště, zazdění některých 
oken, a podobně. Na instalatérech 
bylo rozvedení odpadu a vody 
z přízemí po celé budově, nově 
vybudovat umývárnu a WC pro 
děti i zaměstnance v 1. patře bu-
dovy, instalovat boilery, opravit 
umývárnu a WC pro děti 

v přízemí, a upravit rozvod vody 
v kuchyni a úplně nově zavést 
vodu do tříd v patře i přízemí. 
Elektrikáři upravili rozvody elek-
triky po celé budově tak, aby bylo 
možné instalovat přímotopy. Na 
zednících zbyly stavební úpravy 
ze sádrokartonu, vyrovnání pod-
lah pro položení protiskluzové 
dlažby, a perlička nakonec – 
zbourání a nové vystavění stropu 
v jedné z místností, kde se ukáza-
lo, že jsou naprosto shnilé stropní 
trámy.  Všichni tihle řemeslníci 
připravili spoustu další práce pro 
kolektiv zaměstnanců školky, ja-
ko samozřejmě úklid, bílení, natí-
rání zárubní a dveří. S natíráním 
plotu nám pomohly maminky dětí 
z Mnichova, kterým jsme koupili 
barvu, a o nic jiného jsme se ne-
museli starat. Pak přišla práce 
opět pro služby města, kdy bylo 
nutné pro třídy v 1. patře vyřezat 
ve staré školce lino a připravit 
práci pro dokončení na str. 4. 

Úžasné! Co bylo tak úžasné? 
Halloweenské odpoledne s rodiči, 
které pořádala třída Sluníček ze 
školky v Poběžovicích, která mo-
mentálně sídlí v Mnichově.  
Všemu odpovídala zodpovědná 
příprava. V pondělí jsme si vyře-
závali velkou dýni a povídali o 
svátku dýní i o svátku dušiček, 
ale hlavně o veselých světýlkách, 
která nám zpříjemní pochmurné 
podzimní dny. 
V úterý jsme si ráno vystřihovali 
netopýry a ozdobili si jimi záclo-
ny ve třídě, aby byla “správňácká 
strašidelná“. A už nám nezbývalo 
nic jiného jen to, těšit se na pří-
chod rodičů. Nejen v dětech byla 
malá dušička, jestli rodiče při-

jdou. I paní učitelky měly 
obavy. Nakonec se ukáza-
lo, že zcela zbytečné. 
Účast byla nad očekávání. 
A my všichni měli velikou 
radost.  
Nejdříve jsme maminkám, 
babičkám a tatínkům uká-
zali naší třídu a pak jsme 
se vrhli do hraní společ-
ných her. Kdy se nám také 
poštěstí, aby si s námi ro-
diče hráli ve školce jako 
my. Začali jsme ukázkami 
her, při kterých se my děti učíme 
a ani si toho nevšimneme. Jako 
první jsme si zahráli za pomoci 
rodičů slovní fotbal. V druhé hře 
jsme sestavovali dýňové sudoku, 

což je těžké, ale u nás to zvládnou 
i menší děti. Poslední hra byla na 
pozornost a to do slova a do pís-
mene. Museli jsme dávat dobrý 
pozor, abychom poznali v řadě 
slov to, které tam nepatří a ještě 
říci proč.  
Potom už jsme se pustili do vyře-
závání veselých dýňových obliče-
jíčků, abychom měli veselý pod-
zim. Vyřezávali samozřejmě do-
spělí, my jsme jen navrhovali a 
radili. Díky mamince paní Mi-
ňovské, která přinesla plnou bed-
nu dýní, se dostalo na všechny 

děti. Ještě jednou děkuje-
me. 
Všem nám při práci po-
řádně vyhládlo a tak na-
stalo všeobecné hemžení, 
protože jsme se všichni 
začali oblékat. Vyrazili 
jsme ven, kde jsme si na 
hřišti opekli buřtíky a pak 
to přišlo… všemi očeká-
vaný lampiónový průvod. 
Zapálili jsme si svíčky a 
vyrazili Mnichovem na 
kopec směrem na střelnici. 

Malé světlušky byly nadšené a 
myslíme, že i těm velkým se to lí-
bilo. Nikdo se nebál, nikomu lam-
pión neshořel a bylo nám spolu 
dobře. 
Proto touto cestou děkujeme 
všem, kteří nám věnovali trošku 
ze svého času. Ale byla to zaruče-
ně lepší zábava pro všechny, než 
sledování televize, která nám ani 
trochu nechyběla. Užili jsme si 
naše maminky, tatínky i babičky a 
už se těšíme na příště. 
Za všechny děti ze Sluníček na-
psala                     Jana Kreuzová. 

Haloween navštívil navštívil Sluníčka 

Netradičně živo v ZŠ Poběžovice 
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První desítky škol se v České 
republice přihlásily k účasti na 
projektu Svačiny do škol. Děti 
tak dostanou zdravou svačinu 
přímo do třídy, aniž musí mít u 
sebe peníze a rozhodně ji neza-
hodí do koše – samy si ji totiž 
objednají na internetu, podle 
své chuti. 
Možná patříte k rodičům, kteří 
vybaví svou ratolest každé ráno 
domácí svačinkou. Možná jste ro-
dičem, který dítěti místo svačiny 
dá „na svačinu“. Ať už patříme ke 
kterékoliv skupině rodičů, často 
zjistíme, že domácí svačina zůsta-
la nedotčená v aktovce, nebo že 
z ranní dvacetikoruny zbyl 
v zadní kapse kalhot zmačkaný 
obal od čokoládových tyčinek. 
Přitom právě na snídani a svačině 
závisí energetické poměry 
v dětském organismu během škol-
ní výuky – a od nich se odvíjí na-
příklad míra pozornosti či základy 
budoucího zdraví.  

Dopřát školním dětem zdravou 
svačinu, dodat ji zaručeně čers-
tvou až do školy, aniž by děti mu-
sely mít při sobě peníze a udělat 
ze svačin zábavu je cílem projek-
tu Svačiny do škol, který v České 
republice právě startuje. Rodiče 
mohou dětem svačiny předplatit 
převodem na bankovní účet, slo-
ženkou, nebo přes systém PaySec 
a děti si na internetu svačinu sa-
my vyberou a objednají, klidně na 
den, týden nebo i měsíc dopředu. 
Zdravou svačinu dostanou až do 
třídy, přímo z výrobny, čerstvě 
připravenou.  
Celý objednávkový systém je pří-
stupný z internetové adresy www.
svaciny.eu. Děti si mohou vybírat 
ze sladkých i slaných svačin, salá-
tů, jogurtů. Rodiče mohou mít jis-
totu, že jejich dítě svačí – a že 
svačí zdravě.  
Alexandr Bílek, autor projektu 
Svačiny do škol. 

Svačí vaše dítě ve škole? A víte co? 

JAK SE DAŘÍ  
ŠKOLCE V MNICHOVĚ 

Závěr měsíce října byl v Základní 
škole Poběžovice opravdu nabitý 
a rušný nejen ve výuce, ale ze-
jména mimo vyučování. 
22. a 23. října jsme přivítali opět 
naše dobré přátele z Čs. televize, 
kteří se tentokrát kromě návštěvy 
ve výuce zaměřili na aktivity mi-
mo ni, především na projektové 
dny podzimu, specializované na 
vlastní výrobu draků, neboť dra-
kiáda se stala již po několik let 
podzimní akcí školy ve spoluprá-
ci se SRPDŠ. 
Na škole proběhla soutěž o nej-
lepšího draka, kterých se sešlo 
celkem 74 – jejich vyhodnocení 
jsme vyslechli pak ve školním 
rozhlase z úst žáků nejstarších, 9.
ročníků. 
Hotoví draci zdobí dodnes chod-
by i třídy naší školy a je opravdu 
co obdivovat. Vítězové si odnesli 
samozřejmě milé ceny, o něž se 
postaralo SRDPŠ. Samotná draki-
áda za přítomnosti Čs. televize se 
odehrála v odpoledních hodinách 
dne 23.10.2009. Tento den jsme 
ve škole také vítali ještě jiné hos-
ty- rodiče našich žáků a zájemce 
z řad veřejnosti, protože pátek byl 
“Dnem otevřených dveří“ v naší 
budově. Všichni přítomní měli 
možnost zhlédnout veškeré pro-
story uvnitř, ale hlavně, a to bylo 
jistě důležitější a zajímavější, zú-
častnit se samotné výuky se svý-
mi dětmi a vidět tak práci učitele 
přímo v hodině. Dosud s ním vět-
šinou jen hovořili mimo výuku. 
Po samotném vyučování byla pří-
ležitost zahrát si v nově otevře-

ném klubu Albert a promluvit si 
s p. M. Bedyovou, jež se aktivně 
ujala činnosti v něm pod vedením 
p. Svobody, zkušeného psycholo-
ga a odborníka na svém místě, 
jenž je pro každého z nás 
v případě potřeby přítomen ve 
škole každý čtvrtek. 
A nastala sobota - 23. října. Na 
tento den jsme zorganizovali 
“Pochod po stopách Dobrohosta“ 
v rámci letošního významného ju-
bilea našeho městečka. 
Bylo to poprvé, ale rozhodli jsme 
se, že v žádném případě ne napo-
sledy. Do příprav i samotného 
průběhu se angažovali tentokrát 
především pedagogové a členové 
SRPDŠ, ale v příštím roce, v září, 
počítáme i s rodiči. 
Méně zdatní turisté se vydali na 
dvě kratší trasy, kde byly pro ně 
připraveny na stanovištích různé 
úkoly, a ti schopnější vyrazili na 
dvě náročnější a podstatně delší 
trasy. Potěšilo nás, že mezi nimi 
byli i žáci a učitelé ZŠ Mrákov, 
kteří při té příležitosti zhlédli i 
naši školu uvnitř. 
Všechny zúčastněné je třeba po-
chválit, ale hold a sláva patří ze-
jména osobám třem - R.
Adamcové, J. Lichému a Š. Šlaj-
sovi, žáku 7. ročníku, kteří zdolali 
na kole trasu nejdelší, dlouhou 36 
kilometrů. Věříme, že příští rok 
se k nim určitě někdo přidá nebo 
si alespoň najde druhý či třetí ví-
kend v září čas a posílí naše řady 
procházkou na trase kratší. Těší-
me se na vás všechny.   
                     Miroslava Šebestová 
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S nástupem nového školního roku 
se brzy ohlašuje podzim. Co toto 
barevné roční období přináší, 
všichni dobře víme. Školáci ale 
dobře vědí, že k podzimu každo-
ročně patří „Drakiáda“. Letos se 
však na draky začalo myslet již v 
samém počátku školního roku. 
Plakáty totiž oznamovaly nejen 
blížící se drakiádu, ale také sou-
těž „Nejlepší drak“. Na plakátu 
přesně  stálo:    
 

Draci, už je podzim!                         
Opusťte své skrýše                                            
a vyleťte výše.                                           
Na drakiádu se připravte   
jen se trochu upravte.                                  
Děti, dejte hlavy dohromady,  
soutěž draků je tady. 
Chodby s nimi vyzdobíme 
a nejlepší oceníme.   

                                                            
Úkolem jednotlivců, skupin nebo 
tříd bylo vymyslet a vyrobit nejo-
riginálnějšího draka. Do 2.10. se 
ve škole sešlo přes 70 pestrobarev-
ných draků různých velikostí a 
materiálů. Žáci 9. ročníku vyro-
bili  dokonce opravdového po-
hádkového draka. Následující 
týden vznikla ve druhém patře 
školy velká přehlídka draků, 
kteří byli připraveni na hodno-
cení. Porotu tvořili zástupci 
všech tříd a učitelé. Nebylo jed-
noduché vybrat osm nejlepších, 
protože s každým drakem byl 
spojen kus poctivé práce. Z očí 
porotců vyzařovala radost  z ná-
paditosti tvůrců, ale byla také 
vidět  nerozhodnost, protože cí-

tili velkou zodpovědnost. Výsled-
ky poroty vyhlásily ve školním 
rozhlasu dvě žákyně z 9. r, A.
Teplá a M. Ulrychová, a byly ná-
sledující: 
 

1. místo  9. třída 
2. místo  2. třída 
3. místo školní družina 3., 4.,                              
    5. tř. 
4. místo Jana Pivoňková 6. A 
5. místo Karolína Pivoňková  3.
    tř. 
6. místo Míša Kostrhounová  3. 
    tř. 
7. místo školní družina 1. a  
    2. tř. 
8. místo Sandra Gejdošová  
    8. tř. 
 

Věcná odměna od SRPDŠ skonči-
la v rukou jmenovaných tříd a žá-
ků, ale poděkování za svého draka 
patří úplně všem žákům, protože 
svým kladným rozhodnutím při-
spěli  k vytvoření  opravdové pod-
zimní nálady ve  škole. A tak se na 
nás draci smějí z různých koutů 
tříd, šaten, chodeb nebo na nás 

koukají v jídelně. Dokonce se 
spousta draků přestěhovala na dva 
dny 11.a 12.10. do hotelu Huber-
tus. Draci tam patřili k výzdobě 
sálu, kde se konala 5. konference 
Comenia. Naši draci  byli  inspira-
cí pro soutěž ve zhotovení draka 
jednotlivých partnerských škol v 
barvách své vlasti.  
Draky  jsme mohli ještě jednou 
spatřit na poli za Poběžovicemi 
směrem na Hostouň, když se kona-
la „Drakiáda“. Termín  konání byl 
posunut až na 23.10., protože  na 
tento den ohlásila svou návštěvu  
Čs. televize, a tak jsme rádi vyho-
věli. Jenže počasí zklamalo. Ten-
tokrát platilo pravidlo: „Kdo bě-
hal, tomu drak lítal.“ A tak kame-
raman pečlivě sledoval každého 
draka, který na nás hleděl shora a 
chvíli se udržel v oblacích. Příjem-
nou hodinku s draky, kamarády i 
rodiči jsme zakončili rozdáním od-
měn. 
Kdo draka nestihl vyrobit a nebyl 
ani na drakiádě, nemusí být smut-
ný. Může se zapojit do další soutě-
že, tentokrát půjde o nejzajímavěj-
šího sněhuláka.   Mgr. Hana Teplá 

Logická  
olympiáda 

Draci a drakiáda 

p o d l a h á ř e , 
který nám kromě položení lina a 
koberců opravil okna. V této fázi 
nám, kromě řemeslníků, pomohli 
také naši rodinní příslušníci a rov-
něž žáci z budoucí deváté třídy – 
Ladislav Bláha, Lukáš Václavo-
vic, Vojta Knopf, a Milan Bláha.  
Po položení lina došlo na první 
etapu stěhování. O tu se naprosto 
bravurně postarali poběžovičtí 
Hasiči, kteří zmobilizovali veške-
ré své členy i své příznivce, a bě-
hem jednoho dne byly první dvě 
třídy přestěhované. Při tak krás-
ných, až nadletních teplotách, to 
nebyla zrovna záviděníhodná prá-
ce. V tuhle chvíli jsme pomalu za-
čínali věřit tomu, že se vše stihne, 
i když přízemí budovy stále vypa-
dalo jako staveniště, a nebyl vy-
b ouran ý únik ový vý ch od 
v mezipatře.  Práce ve třídě 
v přízemí byly dokončeny těsně 
před poutí, a mohla přijít druhá 
etapa stěhování, což byla opět 
práce pro Hasiče.  Tentokráte sta-
čilo půl dne, a bylo hotovo. Přes-
to, že hasiči připravovali pouť, 
byly ochotni dokončit svůj úkol, 
který si vzali za svůj dobrovolně. 
Dalším problémem byla podlaha 
v jídelně, díky které se zdrželo 
pokládání lina.  Podlaha byla na-
tolik nerovná, že bylo nutné ji 

srovnat betonem a poté několikrát 
nivelační stěrkou. V kuchyni bylo 
nutné položit lino nové, dle poža-
davku hygieny. Do jídelny nám 
chyběly židličky ke stolkům. Dí-
ky ochotě p. učitelky Pavly Psut-
kové, která židličky sehnala 
v Koutě na Šumavě, a díky p. uči-
telce Petře Kovalíčkové a jejímu 
manželovi, kteří je přivezli a po-
starali se o jejich opravu, byl pro-
blém vyřešen. Další z řemeslníků, 
který moc pomohl, byl truhlář, 
který opět za rekordně krátký čas 
udělal a osadil požární únikové 
schodiště. Po dokončení všech 
těchto prací a po dokončení po-
žárního schodiště, což bylo 26. 8. 
2009 přišel čas na konečný úklid, 
všechny revize, a kolaudaci.  Ta 
se o týden opozdila, díky rozpor-
ným názorům hasičů, ale i to se 
vyřešilo. Chci moc poděkovat 
vám rodičům dětí, protože jste 
nám umožnili 7 týdnů pracovat, a 
dobrovolně jste si nechali doma 
své děti. A také za první týden 
v září, kdy jsme díky opožděné 
kolaudaci stihli ještě udělat 
v budově výzdobu, a nebudu se 
tajit tím, že nám zbyl jeden nebo 
dva dny odpočinku. A dost se 
nám i ten mini odpočinek hodil. I 
tahle pomoc byla pro nás v tu 
chvíli hodně důležitá, a přispěla 

ke zdárnému zvládnutí celé re-
konstrukce. Další velký dík patří 
zastupitelstvu obce Mnichov, kte-
ré nám poskytlo azyl a to za pod-
mínek, o kterých by se nám jinde 
asi mohlo jen zdát.  Školka zdárně 
zahájila provoz 7. 9. 2009, a po 
prvních třech dnech provozu 
v úplně nových podmínkách jsme 
si mohli všichni oddychnout. Pro-
voz se usadil, problémy se vyřeši-
ly, vychytaly se drobné nedostat-
ky, a tak - daří se nám docela 
dobře. Jen nám trochu chybí pro-
stor ve třídách, šatna pro zaměst-
nance, a sklad na pomůcky. To 
jsou už ale v podstatě drobnosti, 
které neovlivňují práci s dětmi, 
jen trochu ztěžují práci nám do-
spělým, ale od toho jsme dospělí, 
abychom si nějak poradili.  
V posledních dnech probíhají jed-
nání kolem nájemní smlouvy, vý-
še nájmu, a dohody o vyrovnání 
nákladů na zhodnocení budovy 
v Mnichově. V podstatě jde o to, 
jestli obec Mnichov bude chtít 
uvést budovu do původního stavu, 
nebo uhradí Poběžovicím náklady 
na technické zhodnocení budovy 
a ponechá si například přímotopy, 
parapety, únikové schodiště, a po-
dobně. To je věcí dohody starostů 
a zastupitelů obou zúčastněných 
stran, a to už je také na dobré ces-

tě k úspěšnému dořešení.    
Poznámka ředitelky školy:  
Jen mně trochu mrzí, že když už 
jsme zvládli tak krizovou situaci a 
dokázali jsme vlastním nasazením 
a doslova dřinou školku opravit, 
(a to nemluvím o financích, které 
svou prací ušetřili služby města a 
v podstatné míře zaměstnanci 
školky), najdou se tací, kterým 
nejspíš provoz školky leží na srd-
ci, vlastně spíš úplně někde jinde. 
Bohužel, pro mě naprosto nepo-
chopitelně, jsou to přímo rodiče, 
nebo prarodiče dětí, které do škol-
ky chodí, a ještě pár let chodit bu-
dou. Tak vysvětlení pro ně: Ne, 
školka se opravdu od 1. 12. 2009 
zavírat nebude, nájemní smlouva 
ukončená není, a obec Mnichov 
nám opravdu nebude platit nákla-
dy na vodu, ani na nic jiného. Ví-
me, že jsme parkováním aut roz-
jezdili trávník, ale už jsme se do-
mluvili se starostou Mnichova, 
jak situaci napravíme. Další pro-
blémy budeme řešit, a na další  
„zaručené informace“ poskytne-
me vysvětlení přímo jejich šiřite-
lům.    

Za kolektiv MŠ  
Lenka Pekárová ředitelka školy 

dokončení ze str. 3 

Mensa ČR je i v letošním roce po-
řadatelem logické olympiády pro 
žáky 1. stupně základních škol a 
studenty středních škol. Letos po-
prvé se logické olympiády zúčast-
nila i naše Základní škola. Žákům 
1. stupně byly předány informace 
o této akci a záleželo pouze na 
každém z nich, zda se zaregistruje. 
Nominační kolo se realizovalo 
prostřednictvím internetu.  
Z různých základních škol České 
republiky se přihlásilo 6501 zá-
jemců, z toho 193 soutěžících ze 
základních škol Plzeňského kraje. 
Naše ZŠ „přispěla“ osmnácti řeši-
teli, z nichž nejúspěšnější se stala 
žákyně 5. r. Eva Černá. Na dru-
hém místě v pořadí poběžovické 
ZŠ se umístila Sylvie Šobrová (5.
r.) a třetí místo zaujala Ivanka Jan-
sová z 2. r.! Blahopřejeme.  
Eva Černá se se svou soutěžní po-
zicí na 29. místě v nominačním 
kole mezi řešiteli Plzeňského kraje 
a zároveň na 733. - 759. místě me-
zi všemi soutěžícími ze základních 
škol ČR stala krajskou semifina-
listkou! Díky vstřícnosti a ochotě 
svých rodičů se 6. 11. 2009 zúčast-
nila v Plzni krajského kola. Logic-
ké uvažování nad dvaceti otázkami 
jí přineslo umístění na 15. místě v 
krajském semifinále Plzeňského 
kraje!  
K tomuto úspěchu Evě blahopřeje-
me a velmi nás těší, že jsme pro-
střednictvím logické olympiády 
mohli objevovat nadání žáků naší 
ZŠ.                                           
                  za ZŠ Mgr. A. Zítková 
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